国家社科基金资助期刊





Journal of Contemporary Asia-Pacific Studies

中国社会科学院亚太与全球战略研究院 中国亚洲太平洋学会 2017.**2**

当代亚太

(总第 212 期)

目 录

编者的话

4 小国的"大国平衡外交"机理与马来西亚的中美"平衡外交"

孙西辉 金灿荣

- 36 南海争端中越、马、印尼三国对华制衡战略的差异性分析 李大陆
- 64 中立战略与蒙古国对外安全战略选择 Saikhansanaa Khurelbaatar
- 76 地位焦虑和历史压抑
 - ——日本在与邻国岛屿争端中的政策差异及其影响因素

曾向红 李宏洲

114 诉求变动与策略调整:印度参与全球治理的现实路径及前景

江天骄 王 蕾

"中国特色国际关系理论与实践"专栏

132 "21 世纪海上丝绸之路"建设的海事保障与中国角色

戚凯刘乐

156 英文摘要

Journal of Contemporary Asia-Pacific Studies

(No. 2, 2017)

CONTENTS

Editor's Note

- 4 Sun Xihui and Jin Canrong Mechanisms of Small States' Balanced Diplomacy towards Great Powers and Malaysia' Practice towards China and the U.S.
- 36 Li Dalu Differences Analysis of Balance Strategies against China between Vietnam, Malaysia and Indonesia in the South China Sea Disputes
- 64 Saikhansanaa Khurelbaatar Neutrality and Mongolia's Choice of Foreign Security Strategy
- 76 Zeng Xianghong and Li Hongzhou
 Status Anxiety and Historical Oppression: Policy Differences in Japan's Policies to Disputed Islands and Related
- 114 Jiang Tianjiao and Wang Lei
 Changes in Preferences and Strategic Adjustment: Realistic Paths and
 Prospects for India's Participation in Global Governance

Column for Theory and Practice of IR of Chinese Characteristics

132 Qi Kai and Liu Le

Development of the 21st Century Maritime Silk Road, Maritime Security and China's Role

- 小国的"大国平衡外交"机理与马来西亚的中美"平衡外交" 孙西辉 金灿荣
- 南海争端中越、马、印尼三国对华制衡战略的差异性分析

李大陆

• 中立战略与蒙古国对外安全战略选择

Saikhansanaa Khurelbaatar

● 地位焦虑和历史压抑

——日本在与邻国岛屿争端中的政策差异及其影响因素

曾向红 李宏洲

● 诉求变动与策略调整: 印度参与全球治理的现实路径及前景

江天骄 王 蕾

● "21世纪海上丝绸之路"建设的海事保障与中国角色

戚 凯 刘 乐



卷代 亞 太(双月刊)

CN11-3706/C

国内定价(每册):30元